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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 5/2015      § 62 - 77 
 

Tid: Tisdagen den 19 maj  kl. 17.30 – 17:42 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2015-05-20 
 

 

 

Emilia Bjuggren Regina Kevius  

   

 
 
Ledamöter: Erik Odenlid 

Emilia Bjuggren (S) ordförande                                   Nämndsekreterare  

Regina Kevius (M) vice ordförande 

Anders Österberg (S) 

Josefin Salminen (S) 

Anders Lindell (MP) 

Leo Ahmed (V) 

Sophia Granswed (M) 

Bo Sundin (M) 

Daniele Fava (FP) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S) 

Emil Johansson (S) 

Jenny Schöldin (S) 

Alexandra Sjölin Falk (MP)  Tjänstgörande ersättare 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Mia Ternlund (V) 

Billy Östh (M) 

Birgitta Persson (M) 

Richard Bengtsson (FP) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Håkan Broden (Kommunal)  

Magnus Åkesson (Vision)  

Tjänstemän: 
Olof Öhman förvaltningschef, Robert Sköld avdelningschef, Kersti Ruthström 

avdelningschef, Anders Berlin enhetschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik Odenlid nämnd-

sekreterare och Lennart Öström administratör  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Hallonsten Wikström borgarrådssekreterare 

Anmält förhinder 
Andreas Berglöf (M) 
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§ 67 
Tertialrapport 1 2015 för idrottsnämnden  
Dnr 01.02/469/2015. 

 

BESLUT 
Prognosen godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
En sammanfattande bedömning utifrån idrottsnämndens arbete och verksamhet under årets 

första fyra månader är att nämnden vid årets slut kommer att ha uppnått flertalet av de i verk-

samhetsplanen för 2015 angivna målen, indikatorerna och aktiviteterna. En viss avvikelse kan 

befaras under målet om hållbara transporter, där andelen elbilar troligtvis inte kommer att 

uppnås helt. 

Idrottsnämnden erbjuder stockholmarna ett brett utbud av aktiviteter och verksamheter som 

syftar till att underlätta och stimulera till rörelse och fysisk aktivitet. Barn och ungdomar är en 

av nämndens viktigaste målgrupper. Tillgången till idrottsanläggningar ska vara jämn över 

staden, och barn och unga har företräde till tider som passar dem. Under innevarande period 

har idrottsnämnden för sin del antagit en långsiktig investeringsplan, med strategi för utbygg-

nad och reinvesteringar. I planeringen av nya anläggningar och vid renovering av äldre, samt i 

samband med att nya verksamheter startar i sim- och idrottshallarna ska barnkonsekvensana-

lyser genomföras. Hittills har en sådan konsekvensanalys genomförts, i Husbybadet i sam-

band med parkourverksamhet. 

Arbetet för att kunna erbjuda trygga och säkra anläggningar fortsätter. Under våren har bland 

annat rutinerna för förvaltningens säkerhetsutbildningar förbättrats och kris- och utrymnings-

övningar genomförts. 

Ett viktigt mål för staden och för idrottsnämnden är att öka simkunnigheten bland stockhol-

marna. Året inleddes med en kampanj för ökad simkunnighet, ”Simma mer”. Satsningen på 

säkerhet vid strandbaden fortsätter och kommer i år att utökas med ytterligare två bad. Under 

våren har även satsningen fortsatt för att utbilda fler förskolepedagoger, i syfte att öka sim-

kunnigheten inom stadens förskoleverksamheter. 

Vid sidan av barn och ungdomar utgör personer med funktionsnedsättning en av nämndens 

prioriterade målgrupper. Det är väl belagt att personer med någon form av funktionsnedsätt-

ning generellt är fysiskt aktiva i mindre utsträckning än befolkningen i övrigt. Genom sats-

ningar som friskvårdsverksamheten vid Beckomberga sim- och idrottshall, digital utveckling 

för att tillgängliggöra information om kultur- och fritidsutbudet och fortsättningskurser inom 

konceptet MåBra för boende i gruppbostad ska fler inom målgruppen nås och motiveras till 

ökad fysisk aktivitet. Fokusgrupper med barn och ungdomar med funktionsnedsättning har 

startat vid ett par sim- och idrottshallar, vilket ska resultera i ett mer riktat kursutbud till hös-

ten. 

Jämfört med flertalet övriga nämnder i staden bedriver idrottsnämnden en verksamhet med ett 

högt energiuttag. Sedan flera år tillbaka pågår inom förvaltningen ett intensivt arbete för att 

minska och omvandla energibehovet, ett arbete som också ger resultat. Förvaltningen har un-

der senare tid uppmärksammats med ett par olika utmärkelser för sitt systematiska och konse-

kventa effektiviseringsarbete inom just energiområdet. 

Inom ramen för stadens satsning på ett demokratiskt hållbart Stockholm vill förvaltningen 

framhålla nämndens satsning på idrottsbonus till föreningar, där syftet är att aktivera inaktiva 
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ungdomar. Inom nämndens verksamheter bedrivs också ett kontinuerligt och aktivt arbete 

med bemötandefrågor. Vidare har förvaltningens etiska policy uppdaterats och kompletterats 

med ett avsnitt om hbtq. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Regina Kevius (M) yrkar bifall till (M), (FP), (KD) förslag till beslut enligt följande  

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

därutöver anföra  

 

Det är glädjande att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter på den inslagna vägen med fokus 

på barn-, ungdoms-, och breddidrotten. Stockholm har en bredd i idrottsutbudet vilket skapar 

förutsättningar för invånarna att hitta den idrott som passar just dem.  

 

Vi är dock bekymrade över den ekonomiska utvecklingen i såväl idrottsnämndens som för 

Stockholms stad i stort. Den rödgrönrosa majoriteten har svårt att prioritera vilket i 

förlängningen dels riskerar ytterligare skattehöjningar och dels att utarma hela stadens 

ekonomi. Det är problematiskt och riskerar i förlängningen att hota såväl vår gemensamma 

välfärd som de investeringar som är nödvändiga inom såväl idrottsområdet som på andra 

områden.  

 

Majoriteten säger sig ha högre ambitioner för idrotten i Stockholm samtidigt som vi nu svart 

på vitt kan se att de reella satsningarna lyser med sin frånvaro. Inför valet 2014 lovade 

socialdemokraterna att satsa en miljard mer på idrottsinvesteringar för de kommande fem 

åren. Förvisso har en miljard extra avsatts men många av de tidigare utlovade investeringarna 

lyser med sin frånvaro eftersom kostnadskontrollen på tidigare projekt helt släppts lös. Istället 

för att gå till nya investeringar så går pengarna till stora fördyrningar av tidigare planerade 

idrottsanläggningar. Det är problematiskt och vi vill att fastighetskontoret och 

idrottsförvaltningen istället ges i uppdrag att se över kostnadsutvecklingen och hur vi kan 

bryta den negativa trenden. Detta borde ligga i majoritetens intresse då vi alla är överens om 

att Stockholm behöver fler idrottsanläggningar.  

 

Vi anser vidare att idrottsnämnden bör utreda förutsättningarna för att upphandla, avveckla 

eller sälja våra gymverksamheter när vi nu ser att efterfrågan för dessa verksamheter minskar. 

I grunden är det positivt att konkurrensen på gym ökar i såväl innerstaden som ytterstaden och 

närförort. Konkurrens är bra för kvalité och det gör också idrotten mer tillgänglig för fler. Vår 

grunduppfattning är att kommunen inte ska verka på områden där det finns en fungerande 

marknad. Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att det är svårt att minska kostnaderna 

för gymverksamheterna då det i huvudsak handlar om fasta kostnader. Det är inte rimligt att 
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skattebetalarnas pengar går till att hålla gymverksamheterna under armarna när det samtidigt 

finns en bred kommersiell marknad för detta.  

 

Under de åren som Alliansen styrde i Stockholms stad så kritiserade den dåvarande 

oppositionen oss ständigt för att inte uppnå målen vad gäller andelen elbilar i fordonsflottan 

och samtidigt hade man en hög svansföring i frågan om sjukfrånvaron. Med facit i hand kan 

vi konstatera att andelen elbilar ligger på en fortsatt stabil nivå utan tecken på 

ambitionsökningar och att sjukfrånvaron på idrottsförvaltningen ökar istället för att minska.  

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Regina Kevius (M), Daniele Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I Tjänsten  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 


